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Úvodní slovo starosty

Vážení spoluobčané, dovolím si Vás touto cestou informovat o činnosti naší obce 
za období prosinec 2013 až duben 2014.

V závěru volebního období je důležitým  úkolem dokončení realizace akce Regenerace 
centra obce, na které mělo zásadní vliv počasí, které umožnilo pracovat v průběhu celého 
zimního období. Firma jen těžko pracovala na základě projektu, protože na kontrolních 
dnech se musely řešit různé zásadní změny. Tyto změny zapříčinily značné zpomalení 
v pokračování akcí, ale také zvýšené finanční náklady na investora, tedy obec.

18. 12. 2013 firma přerušila stavební práce z důvodu dovolených a svátků.
6. 1. 2014 byly zahájeny převážně zemní práce, příprava vozovek, odvody povrchových 
vod a práce na pokládce obrubníků, chodníků a dalších části sadových úprav.
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Úkoly v řešení
21. 1. 2014 se uskutečnilo jednání ve věci průtah obcí (mostek u Pavlišových a demolice 
domu č.p. 11 versus p. Pánková). Paní Pánková po mnoha letech podepsala návrh kupní 
smlouvy na prodej domu č.p. 80 firmě Správa a údržba silnic Jihomoravského kraje. 
Postup prací v roce 2014 je následující:
- demolice domu č.p. 11 včetně stodoly. Na této části postaví SÚS JMK vhodný domek 
pro paní Pánkovou. Poté se provede demolice domu č.p. 80 a po vypracování projektu 
a potřebných vyjádření může dojít k zahájení této akce. Předpokládaná doba zahájení 
prací bude do tří let.

Evidence obecních studní
Zastupitelstvo na svém zasedání rozhodlo, aby komise ze zastupitelů prošla a vyhodnotila 
stávající stav studní v obcí a na základě zjištěného stavu navrhne, jakým způsobem 
u jednotlivých studní dojde k potřebné nápravě.

Místní hřbitov
Vzhledem k tomu, že obec je ze zákona správcem pohřebiště, pokračujeme v řešení, 
týkající se hrobových míst, které již nemají následovníky (tzn. nejsou smlouvy k užívání 
a hrobové místo není dlouhodobě zaplacené).

Zprávy z jednání zastupitelstva:

Zastupitelstvo č. 29 ze dne 20. 12. 2013 schválilo:
-  rozpočet obce na rok 2014, příjmy 4 461 400,-Kč, výdaje 12 603 700,-Kč
-  rozpočet sociálního fondu  pro rok 2014 ve výši 73 400,-Kč
-  neinvestiční příspěvek pro ZŠ a MŠ na rok 2014 ve výši 550 000,-Kč
-  smlouva o bezúplatném převodu majetku od Mikroregionu Moravskokrumlovsko
-  směrnice pro schválení účetní závěrky
-  směrnice o zadávání veřejných zakázek malého rozsahu
-  během měsíce ledna proběhla inventarizace majetku obce, pohledávek a závazků 

za rok 2013

Zastupitelstvo č. 30 ze dne 24. 1. 2014 schválilo:
-  dle nařízení vlády z prosince 2013 odměny pro zastupitele obcí s účinností  

od 1. 1. 2014
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-  zapojení do projektu Podpora rozvoje meziobecní spolupráce v ČR. Žádost podá 
obec s rozšířenou působností, tedy město Moravský Krumlov. Pro naši obec to 
nebude mít vliv na finanční výdaje. Finance budou čerpány z dotací Evropské 
unie.

Zastupitelstvo č. 31 ze dne 24. 2. 2014 schválilo:
-  dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo s firmou TOMIreko. Jedná se o změnu termínu 

ukončení stavebních prací na datum 15. 5. 2014.
-  ředitelce ZŠ odvod finančních prostředků z investičního fondu za rok 2013 ve výši 

12 458,- Kč na účet obce Rybníky
 
Zastupitelstvo č. 32 ze dne 11. 4. 2014 schválilo:
-  požadavek zásahové jednotky na opravu motorové stříkačky byl odložen na příští 

zasedání zastupitelstva  (je potřeba předložit rozpočet a vybrat  firmu, která bude 
opravu provádět)

-  informace o stavu obecních studní. Studny u č. p. 102, 105 a u obecního úřadu 
nebudou vedeny v majetku obce. U studní č. p. 10, 27, 111 a 139 bude zpracována 
nabídka odbornou firmou na opravu

-  statut sociálního fondu byl schválen 14. 4. 2014 s možností využití pro potřeby obce
-  hospodářský výsledek MŠ a ZŠ za rok 2013 ve výši 17 341,-Kč byl rozdělen 

do fondů mzdového ve výši 5000,-Kč a rezervního ve výši 12 341,-Kč
-  k provedení prací na oplocení prostoru u kontejneru byla vybrána firma Ing. Pelán 

Hrotovice
-  pro kontejner na oděvy, boty, textil a hračky, rozhodlo zastupitelstvo uzavřít 

smlouvu s firmou REVENGE. Informace o podmínkách a využití budou umístěny 
přímo na kontejneru.

Plánované akce
-  23. a 24. 5. proběhnou volby do Evropského parlamentu
-  1. 6. sraz seniorů ze šesti vesnic se bude konat ve Vémyslicích. Pozvání bude 

provedeno místním rozhlasem a písemnou pozvánkou na úřední desce obce.  

Josef Krejčí,
starosta obce
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Matrika obce Rybníky za rok 2013

Za rok 2013 se narodili Petr Horák  Anežka Kvačková

Úmrtí   Bohumír Sobotka  Jiří Černý
   Františka Moučková Václav Novák
   Josef Černý  František Valach

Počet obyvatel k 31. 12. 2012 bylo 407 osob. Počet obyvatel k 31. 12. 2013 bylo  
403 osob.

Velikonoční tradice v Rybníkách
a pochod po hranicích obce

V Rybníkách se nezapomíná na tradice. 
6. dubna na „Smrtnou neděli“ chodila místní děvčata o smrtolku. Jako nejstarší dělily 
IVA PROCHÁZKOVÁ a NICOLE KUDROVÁ. Děvčat se sešlo 17, i když počasí jim 
moc nepřálo.
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17. 4.  na Zelený čtvrtek,  18. 4. na Velký pátek a 19. 4. na Bílou sobotu před Veliko-
nocemi hrkají chlapci a tím oznamují, že odletěly zvony do Říma. Veleli jim MATĚJ 
SIKMUND a  LUKÁŠ SOBOTKA. Chlapců se sešlo 16.

27. dubna 2014 obec pořádala „pochod po hranicích obce Rybníky“. Šlo se na západní 
stranu podél řeky Rokytné, ke koupališti ve Vémyslicích, potom k Dolním Dubňanům 
a Dobřínsku a zpátky k Písečňáku a domů. Pochod jsme ukončili u rybníka opékáním 
špekáčků. Pro každého bylo nachystáno občerstvení.

Ludmila Šimšová,  kronikářka

Masopustní veselice

Dne 1. Března 2014 SDH Rybníky pořádala tradičně každoroční masopustní veselici. Mas-
ky z naší vesnice se sešly již v 9 hodin a poté společně vyrazily do vesnice za našimi spolu-
občany, kterými bychom rádi touto cestou poděkovali za poskytnuté dary a pohoštění.

Masky letos byly různorodé, mohli jste mezi nimi najít např. pohádkové postavy Pat 
a Mat, Makovou panenku a motýla Emanuela, Robina Hooda, ale také třeba prince 
a jeho panoše. Nebyly to však jen pohádkové bytosti, našli byste tu i pilota, či řezníka 
a spoustu dalších, kteří se účastnili průvodu.

No a jak už zvykem bývá, po průvodu nastala taneční zábava, na kterou přišli i naši 
spoluobčané v krásných maskách. Zde nám až do ranních hodin hrála skupina Horizont 
a věřím, že každý účastník si našel aspoň jednu písničku, která jej potěšila.

Ještě jednou bych rád poděkoval všem spoluobčanům a zúčastněným osobám, které se 
podílely na realizaci masopustní veselice.

Michal Štefl

49. Výstava vín v Rybníkách

Tradičně je neděle Božího hodu velikonočního pro příznivce a milovníky vína nejen 
z Rybníků, ale i ze širokého okolí svátkem vína. Letošnín 49. Ročník výstavy nabízel 
všem přítomným návštěvníkům 391 vzorků bílých, růžových i červených vín. Před-
kládané vzorky byly nejen ze zdejších poloh, ale také ze sousedních i vzdálenějších 
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vinařských obcí od přátel vinařů, se kterými si dlouhé roky vyměňujeme na výstavní 
posouzení svoje vína. Právě díky výstavám velmi příznivě hodnotíme stále stoupající 
jakost a úroveň produkovaných vín. 

Hodnotící komise pro tento ročník rybnického ochutnávání zasedala v pátek 11. 4., kdy 
anonymně ohodnotila vystavené vzorky vín a také vyhodnotila ŠAMPIONEM VÝSTA-
VY víno Savignon 2013 od výrobce Pavlišová Dagmar, Rybníky.

Vlastní výstava vín a ochutnávka všech vzorků započala v deset hodin dopoledne v Kul-
turním domě v Rybníkách. Vína byla nabídnuta k posouzení všem návštěvníkům a mi-
lovníkům vína, kteří na výstavu přišli. Protože co jedinec, to je osobitý názor na chuť, 
vůni a celkový dojem z právě ochutnaného vzorku.

Ochutnávané víno má však oproti všem ostatním produktům, které se hodnotí, jednu 
vlastnost a to bez ohledu na to, kolik bodů dostalo. Dává příležitost k tomu, aby se lidé 
sešli, družně poseděli, porovnali nejen kvalitu vína svého, kamarádů i konkurence, ale 
také zavzpomínali. A protože je známo, že víno rozvazuje jazyk a budí veselí, nebývá 
o diskusi nouze a nejčastěji se pokračuje pěknou písničkou, o kterou se na tomto ochut-
návání postarala cimbálová muzika Majerán.

Svaz zahrádkářů děkuje všem, kteří dodali vzorky na výstavu a všem ostatním, kteří se 
jakýmkoliv způsobem podíleli na zdárném průběhu výstavy vín v Rybníkách.

Výbor Svazu zahrádkářů

Vinařská tradice v Rybníkách

Vydáte-li se ze Znojma směrem k Moravskému Krumlovu vzdálenému asi 35 km, proje-
dete několika vinařskými obcemi: Suchohrdly, Těšeticemi, Prosiměřicemi, Vítonicemi, 
Hostěradicemi, Dobelicemi a z malého kopečku sjedete do obce Rybníky (kdysi tu prý 
bylo opravdu několik rybníků). 

Někdy kolem roku 1200 jsou zmiňované první záznamy o obci ve starých listinách. 
Že je v Rybníkách dlouhá vinařská tradice, dokládá i skutečnost, že obec obdržela dne  
17. ledna 1708 od Maximiliána z Lichtensteina privilegium polovičního práva svobod-
ného nálevu vína, což bylo potvrzeno pečetí, která nese nápis „Ribnickapecziet“. Její 
podoba je i na našich etiketách společně s vyobrazením barokního mlýna. Vinařská tra-
dice se v obci udržuje dodnes a úspěšně zde pěstuje a vyrábí víno několik větších či 
menších vinařů.
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Obec Rybníky se nachází severozápadní části znojemské podoblasti, kde se vinná réva 
pěstuje na sprašových a štěrko-jílovitých půdách v široké rozmanitosti odrůd. Zdejší 
teplé a suché podnebí bývá ovlivněno občasným ochlazením z Českomoravské vrcho-
viny. Klima, těžší půdy a vyšší nadmořská výška dávají vínům výrazné ovocité a květi-
nové vůně a minerální chuť.

Rybničtí vinaři zpracovávají hrozny pocházející nejen z rybnických vinic, ale i od pěs-
titelů ze Znojemské podoblasti, převážně z tratí v okolních obcích Dobelice, Petrovice 
a Míšovice. Nejznámější tratí jsou tzv. „Kokusové hory“, na kterých se pěstují odrůdy 
Veltlínské zelené a Pálava. V oblasti Kokusových hor se nachází stepní pahorkatina 
s chráněnou teplomilnou květenou. Na jaře tu kvete například velmi vzácný Konik-
lec velkokvětý. Modré hrozny zpracovávané vinařstvím Tichý pochází z tratí obce Tr-
boušany u Dolních Kounic od pěstitele Ing. Františka Korbera. Tyto vinohrady byly 
vysázeny roku 1997 a spadají do integrované produkce.

Rodinná firma Víno Tichý s.r.o., která působí v Rybníkách, byla založena v roce 1997 
Jaroslavem Tichým starším. Ten své dlouholeté zkušenosti v oblasti zpracování a vý-
roby vína získal v bývalých Moravských vinařských závodech ve Znojmě a v Šatově, 
později jako sklepmistr v zemědělském družstvu Moravský Krumlov.

V současnosti se společnosti Víno Tichý pracují také oba synové Jaroslav a Lukáš. Syn 
Jaroslav má na starosti technologické zpracování a výrobu vína. Pro své zkušenosti 
s organoleptickým hodnocením vín bývá zván do různých hodnotitelských komisí. 
Od roku 2007 je také členem potravinářské inspekce pro zatřiďování vín. Syn Lukáš 
začíná pracovat ve firmě od roku 2011 na pozici prodejce vín. Prodejní dovednosti si 
osvojil v předchozím zaměstnání.

Vína, která se ve vinařství Tichý vyrábí, plně reprezentují severozápadní terroir zno-
jemské vinařské podoblasti. Vznikají tu vína plná, aromatická, se svěžími kyselinka-
mi, ovocitými a květinovými tóny. Naši snahou je vyrábět lehká, svěží vína s důrazem 
na čistotu a harmonii.

Vinařství je zaměřeno na výrobu kvalitních přívlastkových vín. Rozmanitou skladbu 
odrůd tvoří 15 druhů bílých a červených vín. Největší zastoupení mají odrůdy Veltlínské 
zelené, Müller-Thurgau, Pálava, Sauvignon, Ryzlink rýnský, Rulandské bílé, Sauvi-
gnon, Svatovavřinecké, Frankovka, Zweigeltrebe. Velkou oblibu z naší nabídky mají 
růžová vína. A to pro svůj výrazný ovocný charakter (lesní maliny a jahody).

Víno Tichý sídlí v objektu barokního mlýna, kde se nachází hlavní sklep, umístěný 
ve spodní části budovy a druhý menší sklep, který byl vytesán do skály. Vína jsou zde 
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uložena ve velkoobjemových dubových sudech a v nerezových tancích. V přízemní čás-
ti je posezení pro skupinku asi 30 osob. 

Vinařství je známé svými výraznými minerálními víny, které jsou typická pro severní ob-
last znojemské vinařské podoblasti. S roční produkcí cca 35 000 litrů se řadíme k malým 
vinařstvím, avšak na moravskokrumlovsku patříme s touto výrobou k největším.

Pravidelně se účastníme národních i mezinárodních soutěží, na kterých získáváme me-
dailová ocenění (SALON VÍN, KRÁL VÍN, JARO VÍN ROSÉ, VINUM JUVENALE, 
GRAND PRIX VINEX 2012, AWC VIENNA, TOP 77, FESTWINE, AJ.).

K jednomu z posledních úspěchů Vína Tichý patří umístění v soutěži Mikulovské vinné 
trhy z května 2014. Tato soutěž se konala pod záštitou prezidenta Miloše Zemana, premi-
éra Bohuslava Sobotky a ministra zemědělství Mariana Jurečky. Komise, která hodnotila 
více než 800 vzorků byla obsazena nejuznávanějšími degustátory v republice. Odvezli 
jsme si 3 zlaté, 3 stříbrné a 3 bronzové medaile. Svatovavřinecké ROSÉ 2013 bylo vyhlá-
šeno za nejlépe hodnocené růžové víno a získalo tak záštitu ministra zemědělství.

Lukáš Tichý

Co nového ve škole a školce…

Po vánočních prázdninách jsme se zase všichni, plni dojmů a zážitků, společně ve zdra-
ví sešli v naší škole a školce.

Měsíc leden a únor probíhal v mateřské škole ve znamení zimy. I když sníh žádný ne-
napadl, denně jsme na vycházkách pozorovali zimní krajinu, hovořili o znacích zimy, 
počasí, přírodních jevech a zimních sportech. Doplňovali jsme zrníčka do krmítka 
na školní zahrádce, povídali si o životě ptáků a zvířat v zimě. 

Na konci ledna zavítal do mateřské školy divadelní soubor z Hodonína a společně se 
žáky základní školy jsme zhlédli pohádku O krtečkovi.

Děti předškolního věku se pilně připravují na vstup do 1. třídy. Ve svých pracovních se-
šitech /Kuliferda/  denně plní různé úkoly a provádí grafomotorické cviky na uvolnění 
zápěstí. Svoji šikovnost také předvedly při zápisu do 1. ročníku, který se konal 22. led-
na. Naše budoucí prvňáčky, při plnění „školáckých“ úkolů, provázeli žáci základní 
školy v pohádkových maskách. Za svoji práci si zasloužili pěkné dárečky, pohráli si 
ve školní družině a domů se jim vůbec nechtělo…
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29. ledna se děti ze školky zúčastnily v Moravském Krumlově akce zvané Dny bez úra-
zu. Formou hry se ve skupinkách seznamovaly s pravidly silničního provozu a správ-
ného chování na silnici. 

V únoru proběhl na základní škole vý-
ukový preventivní program s názvem 
112 V OHROŽENÍ ŽIVOTA zamě-
řený na zvládání rizikových situací 
a poskytnutí první pomoci. Žáci byli 
rozděleni do týmů a v rámci třídy si 
zahráli vědomostní hru typu Česko. 
Odpovídali na otázky ze 4 tématických 
okruhů - Co uděláš, když...,  Tísňové 
linky, Test první pomoci a Předveď 
ošetření zranění.

I ve školní družině jsme s dětmi pro-
žívali úspěchy našich sportovců 
na olympiádě v Soči. Malovali jsme 
sportovce, maskoty, vlajky, poznáva-
li nové zimní sporty a dokonce jsme 
si netradiční olympiádu uspořádali. 
V pondělí 10. února vzplanul ve školní 
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tělocvičně, dětmi vyrobený, olympijský oheň a zástup sportovců prošel celou školní bu-
dovou od půdy až po sklep. Protože jsme se sněhu letos nedočkali, sportovní disciplíny 
proběhly v tělocvičně. Například běh na lyžích z tvrdého kartonu, rychlobruslení v pa-
pírových krabicích, biatlon s papírovou zbraní a míčky na suchý zip, curling s létajícím 
talířem, hokej s florbalovými hokejkami, jízda na saních z koberečků, jízda bobů s částí 
švédské bedny a krasobruslení jako tanec při hudbě. Při těchto disciplínách jsme zažili 
spoustu legrace. Všechny naměřené časy a trestné body se poctivě zapisovaly. Na konci 
týdne zazněla hymna a proběhlo slavnostní předávání medailí.

Také jsme uspořádali odpolední společenský ples. Děti si vyrobily pozvánky, vstupen-
ky, losy, do tomboly přinesly vše, co již doma není potřeba a ples mohl začít. Do pomy-
slného sálu vstoupily děti ve společenském oblečení a začalo se tančit a soutěžit. Moc 
jim to slušelo. Bylo to prostě odpoledne plné tance a zábavy.

V únoru jsme si ještě udělali výlet do Moravského Krumlova, tentokrát na Krejčovskou 
pohádku.

Březen probíhal v mateřské i základní škole ve znamení vítání jara. Na vycházkách 
jsme vyhledávali a určovali rostlinky, povídali si o přírodě, pozorovali kvetoucí stromy 
a keře. 
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8. března ZŠ a MŠ Rybníky pořádala pro všechny děti tradiční maškarní karneval. Děti 
okouzlovaly svými maskami, tančily a soutěžily. Bohatá tombola včetně nádherných 
dortíků udělala radost všem dětem. Ještě jednou děkujeme všem sponzorům a rodičům 
za jejich příspěvky.

V březnu děti také zhlédly pohádku Honza a čert v Moravském Krumlově a mateřskou 
školu navštívilo divadlo Radost z Brna. Svým hereckým výkonem vtáhla hlavní postava 
všechny děti do děje pohádky, která se jmenovala Jak šlo vejce na vandr.

Své matematické schopnosti si mohli žáci 2. – 5. ročníku ověřit v mezinárodní soutěži 
Klokánek. Druháci a třeťáci soutěžili v kategorii Cvrček, ve které zvítězil Alfred Wech. 
V kategorii Klokánek, pro žáky 4. a 5. ročníků, dosáhla nejlepšího umístění Viktorie 
Pečerová. Gratulujeme!!!

Každý týden děti z mateřské školy tráví 1 vyučovací hodinu v opravdické škole, plní 
úkoly, cvičí, uvolňují ruku ke správnému psaní a seznamují se s chodem a chováním 
ve škole. Všechny tyto činnosti připravují děti na pohodový vstup do 1. třídy.  Přejeme 
jim hodně štěstí a úspěchů a doufáme, že se jim bude v základní škole líbit.

A co se chystá dalšího? To zase v příštím vydání.  

Vaše škola a školka 
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Poslední zabzučení

„Med nejsladší se zprotivuje svou vlastní  lahodou, a ochutnáním pokazí nám chuť.“

William Shakespeare

Chtěl bych poděkovat obecnímu úřadu za vydávání Rybnického zpravodaje.

Články o medu a včelách pomohly k zavčelení naší obce. Na základě článků začalo 
včelařit hned několik včelařů mladšího i staršího věku. V roce 2008 bylo v Rybníkách 
18 včelstev, dnes jich máme 160!

Věřím, že tento ušlechtilý počet jim hodně dlouho vydrží a že se ještě několik naděj-
ných včelařů najde.

Jménem všech včelařů děkujeme panu starostovi Josefu Krejčímu za omlazování aká-
tových porostů a tím zvyšuje hlavní snůšku v Rybníkách.

Proslýchá se, že by akát v českých i moravských zemích měl vymizet, věříme ale, že 
tomu tak nebude.

Jaroslav Krejčí (č.p.165)

Ohlédnutí za mysliveckým rokem 2013

Před tím, než začnu hodnotit myslivecký rok 2013, bych chtěl občany informovat o mi-
mořádné události, která se stala v lednu loňského roku. Tehdy členové našeho spolku 
byli nuceni, za použití střelné zbraně, ulovit kňoura prasete divokého na nehonebním 
pozemku, tedy v zahradě u domu rodiny Ctiborových a Kośťálových. Jednalo se o je-
dince o váze cca 80 kg, který vlivem stresu z uzavřeného prostoru byl agresivní  a mohl 
způsobit i zranění osob. Z tohoto důvodu členové našeho spolku kňoura odlovili.

Na základě obecných poznatků ze života černé zvěře a po výše zmíněné události, chci 
upozornit občany, že vlivem nárustu  populace černé zvěře mohou stále častěji při pro-
cházkách a návštěvách přírody na černou zvěř narazit. Tím rozhodně nechci občany 
strašit, ale snad jen předejít nepříjemnostem, kdy zraněné či tkz. Do úzkých zahnané 
prase může napadnou venčeného psa či dokonce  i zranit člověka. V mysliveckém roce 
2013 bylo v naší honitbě uloveno 30 ks černé zvěře, což je 100% nárůst odlovu oproti 
mysliveckém roku 2012.
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Na vysvětlenou – Myslivecký rok, oproti kalendářnímu roku začíná 1. 4. příslušného 
roku, a končí 31. 3. roku následujícího. Uplynulý rok 2013 byl velmi ovlivněn dlouhou  
a tuhou zimou s četnými sněhovými srážkami. Z tohoto důvodu jsme zaznamenali ma-
sivní úbytek drobné zvěře, v našem případě hlavně zvěře zaječí a bažantí. Proto jsme 
při našem mysliveckém plánování  stanovili plán lovu na 5 ks zaječí zvěře a bažanta 
jsme nelovili vůbec. Tento úbytek se projevil i při březnovém sčítání zvěře, kdy jsme 
nasčítali pouze 50 % minimálních stavů, což nás vedlo k rozhodnutí nelovit v letošním 
roce zvěř bažantí z divoké populace  a zvěře zaječí vůbec.

Srnčí zvěř oproti zvěři drobné, se dlouhodobě drží na průměrných stavech. Každoročně 
lovíme 75 ks této zvěře. Velice nás ovšem znepokojuje stálý nárůst výskytu Fibropapi-
lomatózy jelenovitých, která se vyznačuje nádorovými útvary (papilomy) na kůži srnčí 
zvěře, nejčastěji v mezinoží a na hlavě. Tyto kusy jsou loveny přednostně a tím se sna-
žíme rozšíření této nemoci zabránit. Tato nemoc není přenosná na člověka.

Když jsem již zmínil znepokojení při onemocnění srnčí zvěře, chci veřejnost infor-
movat o výskytu Aujezského choroby u zvěře černé. Tato nemoc je bohužel přenosná 
na kočky a psy, kdy k nakažení dojde při požití syrového masa, krve. Jedinec nakažený 
touto nemocí hyne do 7 dnů.
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Naše myslivecké sdružení, kromě výkonu práva myslivosti, žije i kulturním životem. 
Každoročně pořádáme Myslivecký ples. Touto cestou bych chtěl poděkovat všem 
účastníkům plesu a všem sponzorům za jejich podporu a přízeň při konání této akce.

Všem občanům přeji hlavně hodně zdraví a mnoho osobních úspěchů.

S přáním všeho dobrého a s pozdravem „Myslivosti zdar“!

Zdeněk Bartůněk, předseda MS

TJ Rybníky

Dosavadní výsledky jarní části:

13. kolo – Rybníky – Tavíkovice     5:1

14. kolo – Vedrovice B – Rybníky   0:1

15. kolo – Rybníky – Loděnice   2:2

16. kolo – Branišovice – Rybníky   0:2

17. kolo – Rybníky – Jezeřany B     0:3

 18. kolo – Dobřínsko – Rybníky     1:1

19. kolo –  Rybníky-Jamolice     0:7

Předešlá poslední tři kola = pro TJ Rybníky 1 bod, dlouhodobá absence 
některých hráčů, se bohužel podepisuje na výkonu, předvedené hře a výsledcích 
celého mužstva. 

Výsledky i tabulka aktuální k datu 11. 5. 2014.
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